



COLLEGE OF NURSING, HONG KONG 香港護理學院

香港護理學院 2017 年度護理會議暨第五十四屆週年大會

11/1/2017



香港護理學院 2017 年度護理會議暨第五十四屆週年大會於二零一七年一月七日〔星期六〕假座香港大學李嘉誠醫學院蒙民偉樓地下鍾江海會議中心 4 號演講廳順利舉行。承蒙香港護士管理局主席李子芬教授, J.P. 與衛生署副署長黎潔廉醫生, J.P. 蒞臨主持護理會議開幕典禮。是日學院邀得衛生服務界李國麟議員, S.B.S., J.P.、衛生署公共健康護理部護士總監馮瑪莉女士及香港理工大學護理學院主任莫禮士教授為大會嘉賓。

是次護理會議採納國際護士協會 2016 主題：「護士：改革的動力 - 改善衛生系統的復原力」，大會邀請到香港醫學專科學院上屆主席李國棟醫生, S.B.S., J.P.、李子芬教授, J.P. 及醫院管理局總監（聯網服務）張偉麟醫生作專題演講，深入探討會議主題。



會議的另一環節 - 主題座談會，以「展望未來：護士如何成為改革的動力」為題，由香港護理學院專業發展委員會主席馮玉娟教授, B.B.S.主持，香港特別行政區食物及衛生局副局長陳肇始教授, J.P.、張偉麟醫生、香港養和醫院護理總監文保蓮女士及莫禮士教授共同參與。各參予的嘉賓就上述議題進行熱烈討論，更為是日會議帶至高潮。各議會者亦紛紛加入發表意見，分享心得，為培育護理人材，加強臨床訓練，提升畢業護士的臨床信心及能力，並希望從新世代護士角度探討，以推動及鞏固護理專業的發展。



COLLEGE OF NURSING, HONG KONG 香港護理學院

Nursing Conference 2017 and
54th Annual General Meeting of College of Nursing, Hong Kong

11 January 2017



The College of Nursing, Hong Kong Nursing Conference 2017 and 54th Annual General Meeting was successfully held on 7th January 2017 at Lecture Theatre 4, Cheung Kung Hai Conference Centre, G/F, William MW Mong Block, Li Ka Shing Faculty of Medicine Building, The University of Hong Kong. The conference adopted the 2016 ICN theme – Nurses: A Force for Change - Improving Health Systems' Resilience. The College is honoured to have the presence of Prof. LEE Tze Fan, Diana, J.P., Chairman of Nursing Council of Hong Kong and Dr. LAI Kit Lim, Cindy, J.P., Deputy Director of Health, Department of Health, HKSAR to officiate the conference. We are pleased to have the presence of our honorary advisor Prof. Hon LEE Kok Long, Joseph, S.B.S., J.P., Legislative Council Member, Legislative Council (Health Services, Functional Constituency), Ms. FOONG Mary, Principal Nursing Officer (Public Health Nursing Division), and Prof. Alex MOLASIOTIS, Head, School of Nursing, The Hong Kong Polytechnic University.

We are also privileged to have Dr. LI Kwok Tung, Donald, S.B.S., J.P., Immediate Past President of Hong Kong Academy of Medicine, Prof. LEE Tze Fan, Diana, J.P. and Dr. CHEUNG Wai Lun, Director (Cluster Services), Hospital Authority as speakers to share their expert views and experiences of building clinical competence in novice practitioners.



Another highlight of the conference would be the panel discussion, “A Way Forward: How can Nurses Become a Force for Change”, chaired by Prof. FUNG Yuk Kuen, Sylvia, B.B.S., Chairperson of Professional Development Committee of the college, with the panelists of Prof. CHAN Siu Chee, Sophia, J.P., Under Secretary for Food and Health, Food and Health Bureau, HKSAR, Dr. CHEUNG Wai Lun, Ms. MAN Bo Lin, Manbo, Director of Nursing Services, Hong Kong Sanatorium & Hospital and Prof. Alex MOLASIOTIS. The participants were actively sharing their views and experiences in nurturing nursing professionals, and consolidate the development of nursing profession from the view of new generation.